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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 
 

 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 12.12.2024 în şedinţa extraordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 
 
Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară 

în sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii locali 
ai municipiului Bistriţa, Primarul municipiului, domnul Turc Ioan; domnul Stan Călin 
Viceprimarul municipiului Bistriţa; doamna Gaftone Floare secretarul general al 
municipiului; Scurtu Nicolae – director executiv Direcția economică; Mihuț Albina – 
Director executiv adj. Direcția economică; Brehar Claudia – Consilier Direcția 
economică; Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia Tehnică; Anca Emil – Șef Ocol, 
Ocolul Silvic al municipiului Bistrița; Aluaș Aura – Ocolul Silvic al municipiului 
Bistrița; Coceșiu Liliana – Director Direcția Dezvoltare Durabilă 2030; Creminea 
Liviu – Director executiv Direcția de Infrastructură și Servicii; Căilean Cornel, 
Galben Valeria – Direcția de Infrastructură și Servicii; Timoce Cristian - șef Serviciu 
Achiziții publice; Antoneac Adriana - Șef Serviciu politici publice, educație, turism și 
sport; Dreptate Radu – Director Direcția de asistență socială; Măgerușan Onița, sef 
serviciu la Direcția de Asistență Socială; Magda Ioan – Administrator la Societatea 
Business Park Bistrița Sud SRL; Tărmure Gavrilă – manager Centrul Cultural 
Municipal George Coșbuc Bistrița; Petruse Iuilia – contabil șef la Centrul Cultural 
Municipal George Coșbuc Bistrița, Rad; Neamți Raul, Linul Robert și Aluaș Florin – 
consilieri ai Primarului Bogatean Adriana Silvia – consilier juridic, Suciu Anca și 
Cionca Terezia Tanța – consilieri în cadrul Compartimentului Pregătire Documente; 
Deac Bogdan – consilier Direcția Tehnologia Informației și Inovare; - reprezentantul 
Societăţii Loyal SRL. 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.55/8.02.2024 care a fost 
adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul primăriei. 

 
Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Președintele de ședință în exercițiu, domnul consilier Urîte Florin Radu, 

absentează de la lucrările ședinței, astfel încât la început ședința este condusă de 
cel mai în vârstă dintre consilierii prezenții, domnul consilier Rusti Ionel. 

 
Domnul consilier Ruști Ionel face apelul nominal al consilierilor, pentru 

înregistrarea prezenței membrilor consiliului local la ședință. 
Sunt prezenți 12 consilieri din 21 de consilieri locali în funcție la începutul 

ședinței. Pe parcursul ședinței se mai prezintă încă doi consilieri, astfel că în final la 
ședință participă 14 din cei 21 consilieri în funcție. 

Sunt absenţi următorii consilieri: Bria Dumitru Alexandru, Ciobănică Dumitru 
Daniel, Elisei Radu Claudiu, Hangan Sorin, Săsărman Lucia Augusta și Suciu Emil 
Marian, Urîte Florin Radu; 
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Domnul consilier Codărean Cristian Vasile și domnul consilier Silea Dorin 
Petru au ajuns mai târziu la lucrările ședinței și au participat la vot începând cu 
pct.6, respectiv pct.7 al ordinii de zi. 

 
Şedinţa este legal constituită. 
 
Domnul consilier Ruști Ionel: Datorită faptului că a expirat mandatul 

președintelui de ședință precedent, astăzi trebuie să alegem președintele de 
ședință. 

Doamna Floare Gaftone, secretar general: Lipsește motivat. Numai pentru 
acuma. 

Domnul consilier Ruști Ionel: Numai pentru acuma? Nu am știut. Deci 
lipsește motivat și numai pentru astăzi alegem un nou președinte de ședință, și 
anume eu fac o propunere, pe domnul Tiberiu Brici. Dacă sunteți de acord sau 
dacă mai este altă propunere? Haideți să votăm.  

 
Rezultatul votului: Cu 11 voturi și o abținere, propunerea este aprobată și 

domnul consilier Brici Tiberius Daniel este ales președinte de ședință pentru 
ședința extraordinară din data de 12.02.2024 

Abținere: Brici Tiberius-Daniel 
 
Domnul consilier Ruști Ionel: deci domnul Brici a devenit președinte de 

ședință și îl poftesc să vină aici. 
 
Președintele de ședință, dommnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, bună 

ziua! Mulțumesc de încredere! O să intrăm în ordinea de zi a ședinței.  
 
ORDINEA DE ZI 
Proiectul ordinii de zi a ședinței extraordinare din data de 12.02.2024, 

stabilită prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.55/8.02.2024: 
1. Proiect de hotărâre nr.15/07.02.2024 privind acordul Consiliului Local pentru 
scoaterea definitivă din fondul forestier naţional a unei suprafețe de pădure, 
proprietatea publică a Municipiului Bistrița, în vederea realizării obiectivului de 
investiții ”Sanie de vară”, în municipiul Bistrița, jud. Bistrița–Năsăud, beneficiar 
Municipiul Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
2. Proiect de hotărâre nr.16/07.02.2024 privind aprobarea Protocolului de 
colaborare dintre Municipiul Bistrița și Agenția de Dezvoltare Regională Nord-Vest 
pentru continuarea proiectului de interes public regional Platforma Online de 
Investiții și Inovare Nord-Vest “INNO” și atragerea investitorilor pentru perioada 
2024-2028 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
3. Proiect de hotărâre nr.17/07.02.2024 privind aprobarea bugetului de venituri 
şi cheltuieli al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului Bistriţa R.A. pentru 
anul 2024 şi estimat pe anii 2025 - 2026 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
 
4. Proiect de hotărâre nr.18/08.02.2024 privind aprobarea bugetului de venituri 
şi cheltuieli al Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. pentru anul 2024 şi 
estimat pe următorii 2 ani 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
5. Proiect de hotărâre nr.19/08.02.2023 pentru modificarea Hotărârii 
nr.161/28.10.2021 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 

contractării și garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări rambursabile 
interne în valoare totală de maxim 100 milioane lei pentru realizarea de investiții 
publice de interes local, cu o maturitate de maxim 15 ani, cu modificările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
6. Proiect de hotărâre nr.20/08.02.2024 privind aprobarea bugetului de venituri 
şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 2024 şi estimat pe anii 2025-2026 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Dacă aveți 

propuneri de modificare a ordinii de zi, o să vă rog, domnule primar. 
Primarul municipiului Bistrița, domnul Ioan Turc: în primul rând sărut mâinile, 

bună ziua tuturor! Vă propun, doamnelor și domnilor consilieri, suplimentarea  
ordinii de zi a ședinței extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Bistrița de 
astăzi 12/02/2024 cu următoarele două puncte: 

1.Proiect de hotărâre nr.21/12.02.2024 pentru completarea anexei la Hotărârea 

Consiliului local al municipiului Bistriţa nr. 208/15.12.2011 privind aprobarea 

Strategiei de Dezvoltare Locală a municipiului Bistriţa pentru perioada 2010-2030, 

cu modificările ulterioare; 

2. Proiect de hotărâre nr.22/12.02.2024 privind aprobarea unor măsuri pentru 
asigurarea continuităţii serviciului public de salubrizare stradală în Municipiul 
Bistriţa 

Vă mulțumesc! Da au caracter de urgență. Sunt proiecte de hotărâre pe care 
trebuie să le dezbatem și să le aprobăm în ședința de astăzi. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius-Daniel: Mulțumesc, 
mulțumesc! Dacă sunt și alte propuneri pentru modificarea ordinii de zi? Dacă nu 
sunt, atunci o să votăm suplimentarea ordinii de zi cu cele două propuneri. Vot, vă 
rog! Puteți vota. 

 
Rezultatul votului: în unanimitate, adică 12 voturi pentru, zero împotrivă și 

zero abțineri, propunerile de completare a ordinii de zi au fost aprobate. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius-Daniel: și acum vom 

vota ordinea de zi a ședinței, cu cele două proiecte pe care le-ați aprobat anterior. 
Vă rog, vot! Mulțumim! 

Rezultatul votului: Cu 12 voturi pentru, zero împotrivă și zero abțineri, 
Ordinea de zi a fost aprobată.  
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Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius-Daniel: O să intrăm în 
ordinea de zi. O să trecem la numărul curent doi.  

 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi, punctul 1 din ordinea de zi 

stabilită prin Dispoziția de convocare a ședinței extraordinare, proiect de 
hotărâre nr.15/07.02.2024 privind acordul Consiliului Local pentru scoaterea 
definitivă din fondul forestier naţional a unei suprafețe de pădure, 
proprietatea publică a Municipiului Bistrița, în vederea realizării obiectivului 
de investiții ”Sanie de vară”, în municipiul Bistrița, jud. Bistrița–Năsăud, 
beneficiar Municipiul Bistrița 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul majorității 
consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: proiectul are 
probarea comisiilor de specialitate în ședința de astăzi, are avizul comisiilor. Dacă 
aveți propuneri pentru sau privind proiectul de la numărul curent doi. Proiectul 
numărul 15, dacă aveți intervenții? Nu sunt. Atunci o să trecem la vot, vot pentru 
proiectul de la numărul curent doi, puteți vota. 

 
Rezultatul votului: Cu 12 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre este adoptat. 
 
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi, punctul 2 din ordinea de zi 

stabilită prin Dispoziția de convocare a ședinței extraordinare, proiectul de 
hotărâre nr.16/07.02.2024 privind aprobarea Protocolului de colaborare dintre 
Municipiul Bistrița și Agenția de Dezvoltare Regională Nord-Vest pentru 
continuarea proiectului de interes public regional Platforma Online de 
Investiții și Inovare Nord-Vest “INNO” și atragerea investitorilor pentru 
perioada 2024-2028 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
deschis al majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: În comisiile 
reunite s-a primit aviz favorabil pe acest proiect. Dacă aveți intervenții? Domnul 
Munthiu? 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Da, după cum spuneam și în ședința de 
comisii, e o inițiativă foarte bună, pentru că în general instituțiile, organizațiile care 
atrag investiții străine și atrag investiții, în general, în comunitate, aduc bunăstare. 
Aș vrea ca în acest mandat cei care ne vor reprezenta în această în această 
instituție să, în această organizație, să fie un pic mai atenți, pentru că am urmărit pe 
site-ul INNO.ro, Bistrița proiectele Bistriței, nu apar. Apar foarte puține proiecte din 
afara Clujului. Și cred că noi, ca a treia municipalitate, ca sumă cu care participăm 
la bugetul acestei instituții, merităm să fim un pic mai mai bine promovați, adică să 
avem și noi niște avantaje din acest proiect. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumesc! Dacă mai sunt alte intervenții? Constat că nu sunt. Atunci am să cer vot 
pentru proiectul de la numărul curent trei, proiectul numărul 16. Puteți vota. 

 
Rezultatul votului: Cu 12 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi, punctul 3 din ordinea de zi 

stabilită prin Dispoziția de convocare a ședinței extraordinare, proiectul de 
hotărâre nr.17/07.02.2024, privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli 
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al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului Bistrița R.A. pentru anul 
2024 și estimat pe anii 2025 – 2026 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și 5 anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel:  Aviz favorabil 
în cadrul ședinței de azi a comisiilor reunite. Dacă aveți intervenții? Nu sunt. Atunci 
o să vă rog vot pentru proiectul de la numărul curent 4, proiectul numărul 17. Puteți 
vota. Mulțumesc!  

 
Rezultatul votului: Cu 12 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi, punctul 4 din ordinea de zi 

stabilită prin Dispoziția de convocare a ședinței extraordinare, proiectul de 
hotărâre nr.18/08.02.2024 privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli 
al Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. pentru anul 2024 şi estimat pe 
următorii 2 ani 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și 5 anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel:  Aviz pozitiv în 
cadrul ședinței de azi a comisiilor reunite. Dacă aveți intervenții pe marginea 
proiectului la numărul curent cinci. Da, consemnați prezența în ședință și a 
domnului Codărean. Bine ați venit! Revenim la numărul curent cinci, dacă aveți 
intervenții? Dacă nu aveți, atunci o să votăm start vot pentru proiectul de la numărul 
5. 

 
Rezultatul votului: Cu 12 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi, punctul 5 din ordinea de zi 

stabilită prin Dispoziția de convocare a ședinței extraordinare, proiectul de, 
proiect de hotărâre nr.19/08.02.2023 pentru modificarea Hotărârii 
nr.161/28.10.2021 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
contractării și garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări 
rambursabile interne în valoare totală de maxim 100 milioane lei pentru 
realizarea de investiții publice de interes local, cu o maturitate de maxim 15 
ani, cu modificările ulterioare 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Aviz pozitiv în 
cadrul ședinței de azi a comisiilor reunite. Dacă aveți, intervenții? Dacă nu sunt, 
atunci o să vă rog, vot pentru proiectul la numărul curent șase, proiectul nr.19. 
Puteți vota! 

 
Rezultatul votului: Cu 13 voturi pentru, în unanimitate, proiectul de hotărâre a 

fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi, punctul 6 din ordinea de zi 

stabilită prin Dispoziția de convocare a ședinței extraordinare, proiectul de, 
proiect de hotărâre nr.20/08.02.2023, privind aprobarea bugetului de venituri 
şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 2024 şi estimat pe anii 2025-2027 

Proiectul de hotărâre cuprinde 18 articole și 10 anexe și se adoptă majorității 
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consilierilor în funcție. 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Dacă aveți... 

Aici a fost adoptat un amendament în cadrul ședințenței de azi (a comisiilor 
reunite). Da, domnul Tudor. 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, mulțumesc, domnule președinte! 
Subsemnatul a formulat o completare și un amendament, am să le dau citire.  

Ele au beneficiat de avizul comisiilor reunite și sună în următorul mod: 
 
”I.Se completează preambulul proiectului cu următoarele documente: 
Hotărârea Comisiei de Autorizare a Împrumuturilor Locala nr. 

8248/09.02.2024 înregistrată la Primăria municipiului Bistrița cu nr. 
13991/12.02.2024; 

Hotărârea Comisiei de Autorizare a Împrumuturilor Locala nr. 
8249/09.02.2024 înregistrată la Primăria municipiului Bistrița cu nr. 
13992/12.02.2024; 

Minuta nr. 13556 încheiată în data de 08.02.2024 cu ocazia dezbaterii 
publice a proiectului Bugetului de venituri și cheltuieli a Municipiului Bistrița pe anul 
2024; 

Informarea Direcției Tehnice nr.13611/09.02.2024 la propunerile cetățenilor 
privind proiectul bugetului local pentru anul 2024 

e-mailul domnului Chereji Adrian Florin înregistrat la Primăria municipiului 
Bistrița cu nr.13847/09.02.2024 prin care comunică faptul că retrage contestația 
depusă la proiectul de hotărâre al bugetului mun. Bistrița, contestație înregistrată la 
Primăria municipiului Bistrita cu nr. 9142/30.01.2024. 

II. Se elimină din preambulul proiectului de hotărâre : 
Contestația și punctele de vedere formulate de domnii Chereji Adrian Florin, 

înregistrate la Primăria municipiului Bistrița cu nr.9142/30.01.2024, Alin Fetti sub 
nr.8949/29.01.2024 și Bălan Marius sub nr.9623/30.01.2023; 

III. Se elimină articolul 1 din Proiectul de hotărâre și celelalte articole se 
renumerotează.  

IV .Se suplimentează bugetul împrumuturilor interne la venituri cu suma  
4.073 mii lei concomitent cu suplimentarea cu aceeași suma la cheltuieli a  
capitolului 84.07 „Transporturi” pentru obiectivul „Reconfigurarea axei de transport 
public pe traseul str. Gării – B-dul Decebal – str. Andrei Mureșanu – str. 
Năsăudului”. 

Mulțumesc ! 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Mulțumesc, 

domnule Filip. Alte modificări, propuneri, modificări la proiectul de hotărâre? Dacă 
nu o să procedăm în felul următor: punem la vot propunerea dumneavoastră de 
modificare, după care vom intra pe fiecare articol în parte, a hotărârii, votăm fiecare 
articol în parte și la urmă votăm proiectul de hotărâre în ansamblul său.  
Deci acum votăm, prima dată, vot pentru propunerea domnului Filip, din Comisia 
economică. 

Doamna Gaftone Floare, secretar general: din comisiile reunite. 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, avizul 

comisiilor reunite a fost aviz favorabil. Modificarea este în cadrul comisiilor de 
astăzi. Da, vot vă rog! Am dat drumul la vot, puteți vota! 
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Rezultatul votului: cu 13 voturi pentru, 0 împotrivă și zero abțineri, 
propunerea de modificare a proiectului formulată în avizul Comisiilor reunite a fost 
aprobată. 

 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: O să 

continuăm. Eu o să dau citire următoarelor articole din proiectul de hotărâre, așa 
cum s-a modificat, urmare a solicitării domnului Tudor Filip. 

Articolul numărul unu: ”ART.1. – Se aprobă bugetul general de venituri şi 

cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 2024 și estimat pe anii 2025-2027, conform 

anexei nr.1.” Dacă aveți, intervenții? Dacă nu aveți intervenții, atunci o să vă rog, 

vot pentru articolul numărul unu. Am dat drumul la vot 

Rezultatul votului: Cu 13 voturi ”pentru”, 0 împotrivă și 0 abțineri, articolul nr.1 
a fost aprobat.  

 

 Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: O să trecem 
la articolul numărul doi: ”ART.2. – Se aprobă bugetul local pe anul 2024 și estimat 
pentru anii 2025-2027, detaliat la venituri pe capitole şi subcapitole, iar la cheltuieli 
pe capitole, subcapitole, titluri, articole şi alineate, conform anexei nr.2.” 
Dacă aveți intervenții aici, vă rog! Constat că nu sunt. Vot, atunci, pentru articolul 
numărul doi. Am dat drumul la vot, puteți vota. Mulțumesc! 

 
Rezultatul votului: Cu 13 voturi ”pentru”, 0 împotrivă și 0 abțineri, articolul nr.2 

a fost aprobat.  
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul numărul trei: ”ART.3. – Se aprobă bugetul instituţiilor publice şi al 
activităţilor finanţate din venituri proprii și subvenţii din bugetul local pe anul 2024 şi 
estimat pe anii 2025 - 2027, detaliat la venituri pe capitole și subcapitole, iar la 
cheltuieli pe capitole, subcapitole, titluri, articole si alineate conform anexei nr.3. 
Dacă aveți intervenții? Constat că nu sunt. Atunci vot pentru articolul numărul trei. 
Am dat drumul la vot, puteți vota. Anamaria a plecat? E ieșită.  
 

Rezultatul votului: Cu 12 voturi ”pentru”, 0 împotrivă și 0 abțineri, articolul nr.3 
a fost aprobat. Doamna consilier Avram Anamaria este absentă la acest vot. 

 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul numărul 4, ”ART.4– Se aprobă bugetul creditelor interne pe anul 2024 și 
estimat pe anii 2025-2027, conform anexei nr.4.” Dacă aveți, intervenții? Nu sunt. 
Atunci vot pentru articolul numărul patru puteți da drumul la vot .  

 
Rezultatul votului: Cu 12 voturi ”pentru”, 0 împotrivă și 0 abțineri, articolul nr.4 

a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: O să 

continuăm cu articolul numărul cinci, ”Se aprobă bugetul fondurilor externe 
nerambursabile pe anul 2024 și estimat pe anii 2025-2027, conform anexei nr.5.” 
Dacă aveți, intervenții sau propuneri? Nu sunt. Atunci o să vă rog, vot pentru 

articolul numărul cinci din proiectul de hotărâre. Puteți vota. 
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Rezultatul votului: Cu 13 voturi ”pentru” articolul 5 a proiectului de hotărâre a 

fost aprobat.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 
articolul numărul șase ”Se aprobă programul de investiţii publice pe anul 2024 
pentru fiecare din bugetele prevăzute la art.1-4 din prezenta hotărâre, conform 
anexei numărul șase. Dacă aveți intervenții? Domnul Mathe, vă rog!  

Domnul consilier Mathe Attila: Vă mulțumesc! Am observat că Primăria 
dorește să achiziționeze containere de tip depozitare securizată pentru biciclete 
smart box, trei bucăți. Ne puteți spune, domnule primar, unde se dorește 
amplasarea celor trei unități de tip smart box pentru biciclete?  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Da! Un modul va fi poziționat în 
partea de sus a orașului, în zona Andrei Mureșanu, unul Grigore Balan și unul pe 
Independenței, în așa fel încât să acoperim cam tot orașul. Vom continua să 
montăm asemenea module pentru că avem o rețea de piste pentru cicliști. Și dacă 
tot am creat un oarecare disconfort, pentru că nu ne putem ascunde după deget, 
sunt și oameni nemulțumiți, nu doar oameni mulțumiți de crearea acestei rețele, cel 
puțin să încercăm să maximizăm pe această componentă a numărului de oameni 
care vor folosi bicicleta. E important ca un număr cât mai mare de oameni să poată 
să își lase bicicletele în condiții de siguranță, în proximitatea locuinței și să nu-și 
mai care bicicletele la etajul patru.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, mulțumim 
domnule primar! Dacă sunt alte intervenții? Dacă nu sunt, o să vă rog vot pentru 
articolul șase din proiectul de hotărâre. Am dat drumul la vot.  

 
Rezultatul votului:  cu 13 voturi pentru, zero împotrivă și zero abțineri, 

articolul 6 a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul nr.7 ” Se aprobă Programul pentru acordarea de finanțări nerambursabile 

de la bugetul local alocate pentru activităţi nonprofit de interes local pe anul 2024, 

conform anexei nr.7.” Dacă aveți intervenții? Nu sunt! Atunci vot pentru articolul 

șapte din proiectul de hotărâre. Am dat drumul la vot. Să se consemneze prezența 

în ședință și a domnului Silea. 

Rezultatul votului: Cu 13 voturi pentru, zero împotrivă și zero abțineri, art.7 al 

proiectului de hotărâre a fost aprobat. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 
articolul opt din proiectul de hotărâre: ”Se aprobă programul acțiunilor proprii ale 
municipiului Bistrița pe anul 2024, conform anexei numărul opt din proiect. Dacă 
aveți intervenții? Constat că nu sunt! Atunci... a, domnul Munthiu, vă rog!  

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Da. Voiam să spun că am făcut noi 
primul pas în avea o relație de prietenie cu comuna și Șieu Măgheruș. Sperăm în 
continuare ca și dânșii să colaboreze cu noi, la fel de bine cum colaborăm noi cu ei, 
mai ales că vor fi proiecte în zona metropolitană, vor fi mai multe proiecte care le 
vor îmbunătăți și dânșilor investițiile, confortul și toate cele.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim! Alte intervenții aveți?  Dacă nu sunt alte intervenții, atunci o să dau vot 
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pentru articolul numărul 8 din proiectul de hotărâre. Puteți vota. Vă așteptăm și pe 
ddumneavoastră, domnule Silea. Da, mulțumesc! 

 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru”, zero împotrivă, zero abțineri, articolul 

8 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: O să 

continuăm cu articolul numărul 9: ”Se aprobă Programul manifestărilor culturale ale 
Centrului Cultural Municipal ”George Coșbuc” pe anul 2024, conform anexei nr.9.” 
Aveți intervenții? Nu sunt. Atunci vot pentru articolul 9 al proiectului de hotărâre. 
 

Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru”, zero împotrivă, zero abțineri, articolul 
9 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. 

 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul numărul 10: ”Se aprobă proiectele validate în cadrul procesului de 
bugetare participativă pe anul 2024, conform anexei 10” Dacă aveți intervenții? Nu 
sunt. Atunci vot pentru articolul 10 al proiectului de hotărâre. Am dat drumul la vot, 
puteți vota. 

 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi pentru, 0 împotrivă și 0 abțineri, articolul 10 al 

proiectului de hotărâre a fost aprobat.  
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul 11 ”Anexele nr.1-10 fac parte integrantă din prezenta hotărâre.” 
Vă rog, vot pentru articolul 11. Puteți vota. 
 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru”, articolul numărul 11 al proiectului de 

hotărâre a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Articolul 12, 

continuăm, ”se aprobă utilizarea în anul 2024 a excedentului bugetului local aferent 
anului 2023 şi anilor precedenți, în sumă de 18.795 mii lei, ca sursă de finanţare a 
cheltuielilor secțiunii de dezvoltare și sumă de 1.147 mii lei, ca sursă de finanțare a 
cheltuielilor secțiunii de funcționare.” Dacă aveți intervenții? Nu sunt. Atunci vot 
pentru articolul 12 al proiectului de hotărâre. 

 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru” articolul 12 al proiectului de hotărâre 

a fost aprobat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul 13, ”Se aprobă utilizarea în anul 2024 a excedentului bugetului de venituri 
proprii și subvenții aferent anului 2023 şi anilor precedenți, în sumă de 2.740 mii lei, 
ca sursă de finanțare a cheltuielilor secțiunii de funcționare.” 
Dacă aveți intervenții? Nu aveți. Vă rog, vot pentru articolul numărul 13 al 
proiectului de hotărâre, a, dat drumul la vot, se poate vota. 

 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru” articolul 13 al proiectului de hotărâre 

a fost aprobat. 
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Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 
articolul 14, ”Se aprobă preluarea în anul 2024 ca venit în Bugetul local al 
Municipiului Bistrița, a excedentului Direcției Patrimoniu, activitate finanțată integral 
din venituri proprii, în sumă de 1.245 mii lei.”  
Dacă aveți intervenții? Dacă nu aveți, atunci vot pentru articolul numărul 14 al 
proiectului de hotărâre. Puteți vota. 
 

Rezultatul votului: Cu 14 voturi pentru, articolul 14 al proiectul de hotărâre a 
fost aprobat.  

 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Continuăm cu 

articolul 15, ”Se aprobă preluarea în anul 2024 ca venit în Bugetul local al 
Municipiului Bistrița, a excedentului Direcției Patrimoniu, activitate finanțată integral 
din venituri proprii, în sumă de 1.245 mii lei.”  
Dacă nu aveți intervenții, atunci vă rog vot, am dat drumul la vot. Start vot pentru 
articolul numărul 15. 
 

Rezultatul votului: Cu 14 voturi pentru, articolul 15 al proiectul de hotărâre a 
fost aprobat.  
 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Acuma o să 
votăm proiectul de hotărâre în ansamblu. Vot pentru proiectul e hotărâre numărul 
20 din 08.02.2024, la numărul curent 7. Am dat drumul la vot, da. Acest proiect de 
hotărâre cuprinde inclusiv amendamentele are au fost aprobate astăzi în ședință și 
anexele care fac parte integrantă din proiectul de hotărâre. Mulțumesc! 

 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi pentru, zero împotrivă și zero abțineri, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
 
Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi, completare față de ordinea de 

zi stabilită prin dispoziția de convocare, proiect de hotărâre nr.21/12.02.2024 
pentru completarea anexei la Hotărârea Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr. 208/15.12.2011 privind aprobarea Strategiei de Dezvoltare Locală a 
municipiului Bistriţa pentru perioada 2010-2030, cu modificările ulterioare; 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul majorității 
consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Aviz favorabil 
în cadrul ședinței de azi a comisiilor reunite pe acest proiect de hotărâre. Dacă 
aveți intervenții? Constat că nu sunt. Atunci o să vă rog, vot pentru proiectul la 
numărul curent 8, proiectul numărul 21. Puteți vota. Domnul Silea, și 
dumneavoastră să votați, vă rog! 

 
Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Se trece la ultimul proiect de pe ordinea de zi, proiectul de la pct.9 de pe 

ordinea de zi, completare la ordinea de zi stabilită prin dispoziția de convocare 
Proiect de hotărâre nr.22/12.02.2024 privind aprobarea unor măsuri pentru 
asigurarea continuităţii serviciului public de salubrizare stradală în Municipiul 
Bistriţa 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole și două anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Aviz favorabil 
în cadrul ședinței de azi a comisiilor reunite pentru acest proiect de hotărâre.  
Dacă aveți intervenții? Dacă nu aveți, atunci o să vă rog, vot pentru proiectul de la  
numărul curent 9, Nouă pentru numărul 22, start vot! 
 

Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Vă mulțumim 

tare mult pentru prezența în ședință. Da, domnul primar, vă rog! 
Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Doamnelor și domnilor consilieri, în 

primul rând vă mulțumesc pentru girul pe care l-ați dat proiectelor de hotărâre de 
astăzi, în primul rând cu privire la proiectul de hotărâre care vizează bugetul de 
venituri și cheltuieli al municipiului Bistrița pentru anul 2024. Țin să remarc faptul că 
în partea stângă avem niște scaune goale, ale consilierilor locali ai PSD. Aceste 
scaune goale exprimă într-un mod neechivoc, foarte limpede, nivelul de interes pe 
care PSD îl are față de dezvoltarea acestui oraș.  
Același interes l-au avut și când au administrat, același interes îl au și acum, când 
se când se află în opoziție. Și lăsați-mă să am și eu un punct de vedere, puteți să îl 
apreciați ca fiind subiectiv, este nivelul de interes pe care îl vor avea și în anii viitori. 
Scaune goale, adică zero interes. Vă mulțumesc pentru faptul că ați înțeles cât de 
important este bugetul acestui oraș sau cât de importantă este de fapt dezvoltarea 
acestui oraș. Fac un apel către mediul antreprenorial, pentru că avem un buget 
orientat spre dezvoltare, puternic orientat spre dezvoltare. Firmele, societățile 
comerciale din Bistrița să participe la viitoarele licitații. Discutăm despre sume 
foarte mari, avem cel mai mare buget de venituri și cheltuieli din istoria municipiului 
Bistrița.  Mediul antreprenorial local, din punctul meu de vedere, și cred că 
împărtășim această viziune, trebuie să fie beneficiarul procesului de dezvoltare, de 
modernizare al orașului. Bineînțeles, într-un cadru legal prestabilit. Toți oamenii 
care locuiesc în Bistrița se bucură deja de ceea ce se întâmplă în oraș. În acest an 
vom avansa soarte puternic pe toate palierele, pe toate direcțiile. Și în anii viitori 
vom face exact același lucru, împreună. Nu în ultimul rând, doresc să vă spun 
câteva cuvinte despre conținutul vizitei pe care am avut-o împreună cu câțiva colegi 
din Consiliul Local la Cernăuți, un oraș pe care îl înțelegem ca fiind foarte aproape 
de de inima noastră, ca români.  
Am avut întâlniri cu administrația locală, am gândit pașii pe care trebuie să-i facem 
în perioada următoare, în așa fel încât procesul de înfrățire să fie materializat prin 
semnarea unor documente. Dar pe de altă parte, țin să insist asupra a ceea ce am 
întâlnit la Cernăuți, și mă refer la comunitatea românească din Cernăuți, o 
comunitate extrem, extrem de puternică, o comunitate care, în pofida unor 
vicisitudini vechi, în pofida a ceea ce se întâmplă acum în Ucraina, a războiului, ține 
enorm la valorile culturale românești, la tradițiile românești. Ceea ce am întâlnit la  
Cernăuți este un model de bună practică pentru orice comunitate din România. Și 
vă invit, după ce se termină războiul, dacă nu până atunci, să mergeți și să vizitați 
Cernăuțiul, să mergeți să-i vedeți pe românii din Cernăuți cum trăiesc acolo, la ei 
acasă, să resimțiți vibrația și veți avea bucuria să întâlniți români adevărați.  
Îi vom primi pe oaspeții noștri, sau pe fostele noastre gazde ca și oaspeți la Bistrița 
și cu siguranță vom avea prilejul să discutăm punctual despre modul în care mediul 
economic din Bistrița poate să contribuie la reconstrucția Ucrainei după război. Și 
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putem să discutăm aici, la Bistrița, și despre modul în care putem să ne întărim 
relațiile pe palier cultural, pe palier sportiv. Am făcut o invitație pentru ca tineri, copii 
din Cernăuți să vină și să locuiască în vacanță în familii românești. Doamnă 
profesor, putem discuta și despre o serie de programe pe palier educațional. Sunt 
foarte mulțumit de ceea ce am întâlnit acolo. Și să nu o luați ca și emfază, Doamne 
ferește, m-am bucurat când am aflat că sunt primul primar român care vizitează 
Cernăuțiul după declanșarea războiului, în urmă cu doi ani de zile. Le mulțumesc 
colegilor mei care m-au însoțit și dumneavoastră care ați dat girul pentru vizita pe 
care am făcut-o la Cernăuți. O după-amiază bună tuturor!  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, mulțumim 
domnule primar! Declar ședința închisă! Da, domnul Munthiu, vă rog!  

Domnul consilier Munthiu Cristiean: Așa, scuzați-mă că o să vă rețin un 
minut, dar s-a - a apărut în presă ceva legat de consilierul Cristian Munthiu, care m-
a lăsat un pic, așa, cu un gust amar, în sensul că zilele trecute am discutat cu cei 
de la adăpostul de animale, să donez două cuști de câine pentru acest adăpost, 
cum alte donații mai fac, tot mereu. Azi a venit mașina de la primărie să le ridice și 
presa a spus că Cristian, consilierul Cristian Munthiu și-a mutat carabalâcurile sau 
catrafusele cu mașina primăriei. N-o să fac niciodată chestia asta, în continuare vă 
încurajez pe toți, dacă puteți ajuta oricare din instituțiile primăriei care fac lucruri 
bune, că e vorba de animale, că e vorba despre bătrâni, că e vorba despre că copii, 
că e vorba de oricine, faceți-o, chiar dacă veți risca, ca și mine, să spună cineva că 
faceți, folosiți mijloacele primăriei ca să faceți bine. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Dacă mai sunt 
și alte intervenții? Dacă nu, o să declar ședința închisă. Vă mulțumim tuturor că ați 
participat. La revedere.  
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